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P R O T O K Ó Ł  N R  LXII/2024 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 21 marca 2024 r. 

Punkt 1. 
Otwarcie sesji. 
Punkt 2. 
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
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Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami 
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Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości prawa 
własności nieruchomości gruntowych. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność 
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Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
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Miasto nad Wartą na lata 2024-2027. 
Punkt 11. 
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Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15:00 otworzył LXII 

Sesję Rady Gminy, następnie powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję obrad 
na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,                   
na sali obrad zasiada 15 Radnych. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia                                
o sesji zgodnie z terminem ustawowym. 

W związku z brakiem uwag do porządku obrad Przewodniczący zarządził 
głosowanie. 

 Za przyjęciem porządku obrad opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                           
i wnioski. 

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół tradycyjnie został 
zamieszczony na stronie Urzędu. Przewodniczący odczytał również odpowiedź                      
na interpelacje Radnego Leszka Zacharyasza.  

W związku z brakiem uwag do Protokołu nr LXI/2024 - Przewodniczący 
zarządził głosowanie. 

 Za przyjęciem Protokołu opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący poinformował, iż w tym punkcie powie tylko kilka słów, 
później w pkt 8 powie trochę więcej, gdyż będzie to podsumowanie kadencji rady.                    
W dniu 5 i 6 marca na zaproszeniu centralnego portu komunikacyjnego odbyły                          
się w Hermanowie warsztaty urbanistyczno-transportowe. Było to dwudniowe 
spotkanie. Przedwczoraj w wyniku właśnie tych warsztatów, które odbyły                                    
się w Hermanowie, odbyło się spotkanie w Zespole Szkół w Chociczy dotyczące 
przebiegu drogi S11, to wynikło właśnie z tych warsztatów w Hermanowie. 
Przewodniczący informował, że otrzymał zaproszenia na zebrania sprawozdawcze 
Ochotniczych Straży Pożarnych, ale ze względów osobistych nie mógł w nich 
uczestniczyć. Podziękował prezesom za zaproszenie, a podziękowania dla druhien                    
i druhów przekazał na ręce prezesów. Do biura rady w międzyczasie płynęły pisma                
ze starostwa powiatowego w Środzie Wielkopolskiej rozliczenie powiatowo-gminnego 
dnia sołtysa, które odbyło się w ubiegłym tygodniu. Wpłynęło pismo Zespołu Szkół w 
Chociczy, o dodatkowe fundusze dla Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Chociczy                      
z przeznaczeniem na naprawę pieca gazowego budynku dawnego gimnazjum, to jest 
kotłownia przy sali gimnastycznej. Do informacji radnych wpłynęło pismo skierowane 
przez pana Wójta do prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.  
Do wiadomości Przewodniczącego dotarła również, petycja mieszkańców                              
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do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Poznaniu oraz do Generalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska w Poznaniu, petycja dotyczy drogi S11. Ta droga, przebieg tego 
drogi czeka tylko na wydanie decyzji środowiskowej. Podczas tych warsztatów była 
możliwość wglądu do map mieszkańcy nie zgadzają się z tym przebiegiem,                                   
z rozwiązaniami technicznymi, które mają być zastosowane przebiegu drogi S11, 
dlatego ta petycja skierowana do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska Poznaniu 
do wiadomości pan Wójt i otrzymał również Przewodniczący. 

 
Pan Tomaszewski zawiadomił, iż zanim przejdziemy do pkt 6, kiedy głos 

zostanie oddany panu Wójtowi, prosili dyrektorzy szkół.  
Pan Artur Pachala przywitał zgromadzonych na sali, a następnie podziękował panu 
Przewodniczącemu za udzielenie głosu. Następnie zawiadomił, iż  Dyrektorzy 
chcieliby wygłosić krótkie oświadczenie w imieniu wszystkich dyrektorów oraz pana 
Romana jeziornego, który dzisiaj tutaj nie może być.  
„Chciałem serdecznie podziękować panu Przewodniczącemu Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą i wszystkim Radnym za to, co uczyniliście Państwo podczas tej 
ostatniej kadencji dla oświaty w naszej gminie. Dziękujemy za zaopiniowanie 
pozytywne wszelkich zmian, które dokonywały się na przestrzeni tych ostatnich lat 
oraz to, że zaufaliście nam Państwo i powierzyliście nam tak ogromne zmiany, 
zarówno organizacyjne, jak i takie typowo edukacyjne, które miały miejsce w naszych 
szkołach. Nasze szkoły wypiękniały, nawet dzisiaj miałem taką rozmowę z Panem, 
który tutaj nas odwiedza od wielu, wielu lat, który powiedział, że nie wierzy w to, co 
dzieje się z oświatą w Gminie Nowe Miasto nad Wartą, bo co tu przyjeżdża co te kilka 
miesięcy, który jest tutaj, na naszym terenie, to jest zauroczony tym, jak zmieniają się 
nasze szkoły, jak zmienia się to wszystko, co dzieje się tutaj w temacie oświaty, także 
bardzo serdecznie, w imieniu wszystkich dyrektorów dziękuję Radzie Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą za to, że jesteście Państwo razem z nami odpowiedzialni za przyszłe 
pokolenia najmłodszych mieszkańców naszej gminy. Dziękujemy bardzo, dziękujemy 
Panie Przewodniczący”. 
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Przewodniczący wspomniał o spotkaniach drodze S11. Gminę Nowe Miasto 
czekają inwestycje na południe od Nowego Miasta, nowa linia centralny port 
komunikacyjny, linia kolejowa, przystanek czy dworzec kolejowi i droga S11. 
I tutaj na spotkaniu, które się odbyło w Hermanowie, warsztaty, które organizował 
Centralny Port Komunikacyjny, przy okazji również mieliśmy wgląd do przebiegu 
trasy S11 na wysokości Nowego Miasta, w pobliżu drogi wojewódzkiej Klęka- Chocicza 
będzie węzeł komunikacyjny. Ale też to wszystko skutkuje pewnymi utrudnieniami czy 
pewnymi zamierzeniami projektowymi, z którymi tutaj obecni na tym spotkaniu w 
Hermanowie nie zgadzają się. Sprowadza się do tego, że droga powiatowa łącząca 
Nowe Miasto z Chociczą byłaby drogą, ślepą. Drogą, która się kończy na trasie S11. 
Żeby pokonać tą trasę w kierunku Chociczy należy, jechać poprzez węzeł 
komunikacyjny. Argumenty były przedstawiane i były również przedstawiane 
warianty, zmiany tego przebiegu, żeby nie było tych utrudnień nie było. To spotkanie 
w Chociczy też skończyło się petycją, która do Regionalnej Dyrekcji Środowiska została 
wysłana, bo w tej chwili jest procedowana decyzja środowiskowa i zobaczymy, jaki 
będzie efekt tych działań.  
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Z innych spraw wczoraj, odbył się protest rolników. Odbył się przetarg na budowę 
remizy strażackiej w Boguszynie, wpłynęło sześć ofert. Aktualnie te oferty                              
są przeglądane, mieścimy się w kwocie kosztorysowej, bo są oferty, które są gdzieś tam 
w pobliżu tej kwoty i są niższe i wyższe, dopiero procedura oceny wyłoni tutaj 
wykonawcę. Również przygotowujemy tutaj projekt realizacji inwestycji, która dotyczy 
szkoły w Chociczy. Odbyły się, konkursy na dyrektorów szkół w Kolniczkach                              
i w Klęce. Zostały rozstrzygnięte pozytywnie i mamy w Klęce nową panią dyrektor 
pani Mariola Dzierla. W Kolniczkach pozostaje pan Artur Pachala.   
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu 
nieruchomości prawa własności nieruchomości gruntowych. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXII/411/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 marca 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nas Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXII/412/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 marca 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
5 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXII/413/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 marca 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 2024-2027. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXII/414/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 marca 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2024.  
Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 

dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   

0 głosów wstrzymujących. 
Uchwała Nr LXII/415/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 marca 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2024-2031. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LXII/416/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 21 marca 2024 
r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 13) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że wpłynęła jedna interpelacja od radnej Haliny 
Jankowskiej, która zostaje przekazania do rozpatrzenia Wójtowi gminy.  
 
Ad 14) Podziękowanie dla Radnych VIII kadencji oraz Władz Gminy.  

Przewodniczący w punkcie tym w kilku słowach podsumował VIII kadencję 
Rady Gminy. Mówił iż kadencja ta jest całkowicie inną kadencją, niż poprzednich 
siedem. Mówił o tym również starosta na spotkaniu tydzień temu w Środzie, dlaczego 
inna? 
Przewodniczący informował cyt. „Szanowni Państwo, jak dobrze wiemy ustawodawca 
w trakcie siódmej kadencji zmienił ustawę o samorządzie gminnym, powiatowym                     
i wojewódzkim. Wydłużył kadencję do 5 lat. Druga rzecz, zastosował w ustawie dwu 
kadencyjność dla wójtów, burmistrzów, prezydentów miast, żeby funkcję swoją 
sprawowali tylko przez dwie kadencje. 
Kolejną rzeczą, jaką zmienił, to obowiązek transmisji, czyli nagrywania sesji jako obrazu 
i dźwięku, głosowań za pomocą urządzeń elektronicznych, żeby był obraz jak każdy 
radny głosuje. Wprowadził również zapis o utworzeniu komisji do skarg, wniosków                   
i petycji. Jak się okazało później, komisja ta miała wiele pracy. Dał duże uprawnienia 
mieszkańcom, dał moc prowadzenia uchwał jako uchwałodawczą, że mieszkańcy                           
w określonych liczbach mogli wnieść pod obrady rady projekt uchwały. 
Proszę Państwa, stanęliśmy przed dylematem, zakupiliśmy kamerę, od początku sesja 
była transmitowana, był obraz, był dźwięk, ale nie mieliśmy urządzeń do głosowania. 
Były to głosowania imienne. Stanęliśmy też przed dylematem czy materiały na sesję 
przekazywać w tradycyjnej formie papierowej czy za pomocą urządzeń. Zdecydowano, 
że będzie to forma papierowa ponieważ mogłoby być problemy, dla niektórych 
radnych.  
Szanowni Państwo, VIII kadencja rady rozpoczęła się sesją 20 listopada w 2018 roku. 
Rozpoczęła się małym falstartem. Otóż. Podczas wyboru wiceprzewodniczącego rady 
radna, koleżanka Kędziora i jeszcze jedna radna zgłosiły uwagę iż na kartach do 
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głosowania kandydaci zostali umieszczeni tak jak byli zgłaszani w takiej kolejności.                    
Z uchwały wynikało, że powinni być wg alfabetu konsternacja, ale szybko narada, 
pracownicy rady oraz Przewodniczącego, karty zostały poprawione.  
Kilka dni po sesji. Radna Kędziora próbowała również podważyć wybór 
przewodniczącego rady. Uważając, że niewłaściwe były karty do głosowania. Pan wójt 
musiał składać wyjaśnienia do organu nadzoru, jakim jest wojewoda. Czekaliśmy kilka 
dni. 
Pan wojewoda przychylił się do wyjaśnień Pana wójta, także odbyło się bez 
problemów. 
Był listopad, grudzień 2018 roku, rozpoczyna się rok 2019 w urzędzie zostają 
zatrudnione dwie nowe osoby. Była to również sugestia poprzedniej rady. Poprzednia 
Pani sekretarz chorowała, nie pracowała już później dlatego trzeba było wybrać 
sekretarza. Został ogłoszony konkurs i wybrana na to stanowisko została Pani 
Honorata Nawrocka, ale też rada sugerowała poprzedniej kadencji Panu wójtowi, aby 
zatrudnić jednak zastępcę. Po raz pierwszy w historii tej gminy został zatrudniony 
zastępca Pan Wiesław Schreiber. Zatrudnienie tych dwóch osób moim zdaniem, 
wyniosło bardzo wiele dobrego i pozytywnego dla tej gminy. Państwo ci z werwą 
przystępują do pracy, mając pod sobą pracowników, którymi zarządzali i myślę, że już 
zgodzicie, państwo, że zaczęło się dziać.  
Proszę Państwa, przyszedł marzec 2019 roku. Przyszedł marzec 2019 roku, dokładnie 
10 marca, niestety kolega Jarek Stawicki przegrał walkę z chorobą. Po śmierci musiały 
nastąpić wybory uzupełniające do Rady Gminy. Komisarz ogłosił wybory, była tylko 
jedna kandydatura, także odbyło się bez głosowania. Radną została wybrana Pani 
Joanna Weber. 

Przychodzi rok 2020 i mamy problem ogólnoświatowy COVID-19. Wszyscy 
wiemy dokładnie jaki był przebieg tego ograniczenia w pracy, ograniczenia dostępu                               
do różnych miejsc kultury, wszystko musieliśmy nosić maseczki przez bardzo długi 
czas. Wiele osób, na całym świecie zmarło z tego powodu, również w naszej gminie. 
Niestety było to spustoszenie. Dołożyło się do tego to, że musieliśmy ograniczyć nasze 
sesje, my akurat nie mieliśmy wybory, musieliśmy się spotykać tutaj, musieliśmy się 
spotykać w trybie zaostrzonym, przeszliśmy na system taki, że spotykamy się w 
jednym dniu przed sesją komisja i to do dziś praktykujemy, a po komisji sesja. 
Pracujemy dalej, mijają kolejny lata oczywiście inwestycji, bo przychodzi rok 2022, 
dokładnie 24 luty za naszą wschodnią granicą dochodzi do napaści i naszego sąsiada na 
Ukrainę. Mieszkańcy Ukrainy uciekają przed wojną, nasi kierują najpierw do Polski, 
najbliższy sąsiad, również mieszkańcy naszej gminy przyjmują do swoich domów 
uciekających Ukraińców, wiele ich uciekło, ale pojechali też na zachód, grom 
zatrzymało się tu w Polsce. Jeszcze chciałbym wrócić do tej pandemii, że też w tym 
czasie rząd wprowadził również w związku z kryzysem gospodarczym, który był po 
pandemii, kryzysem ekonomicznym wysokie ceny węgla, mieszkań dla obywateli.  
Rok 2022 na sesji, mamy mapy dotyczące przebiegu kolei dużych prędkości. 
Mieszkańcy się dowiadują o tym, nie ma tych map. Dochodzi do tego, że mieszkańcy 
okupują urząd przychodzą, dopytują. Mamy w czerwcu mieć wspólne posiedzenie 
komisji z dyrektorami szkół, po krótka analiza sytuacji, podejmujemy decyzję, 
mieszkańcy są dla nas ważniejsi, musimy ich wysłuchać. A niestety proszę Państwa, 
przychodzą, użalają się, wszyscy dokładnie wiemy, postanawiamy tutaj wspólnie 
Panowie wójtowie, zaprosić przedstawicieli CPK. Dokładnie 22 czerwca 2022 roku 
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przybyła do gminy Pan Kmiecik, specjalista do spraw inwestycji kolejowych wraz z 
jeszcze jedną Panią. Przedstawiają nam do wglądu te mapy, przez które ma przebiegać 
linia 85, czyli Poznań-Sieradz. Ustalamy wspólnie, że zwołamy na miesiąc lipiec 
nadzwyczajną sesję i zaprosimy przedstawicieli CPK oraz przedstawicieli spółki 
projektujące BBS z Poznania, która projektowała tę linię i też tak się stało. 18 lipca 
odbyła się nadzwyczajna sesja, w międzyczasie proszę Państwa, może też również po 
tych wszystkich zawirowaniach z tym, co się działo społeczność nasza podjęła walkę o 
jak o te warianty, bo było tych wariantów cztery, w pierwszej wersji było ich tam osiem. 
I powiem szczerze, dopiero jak zauważyłem tą walkę tych mieszkańców, no to sobie 
uświadomiłem tak, przecież to dla mnie jeszcze może rok temu, kiedy tu radny 
Pawłowski na sesji dopytywał o te CPK przecież to jest niemożliwe. Dopiero to mnie 
uświadomiło, że tutaj jest naprawdę walka o dorobek ludzkiego życia nieraz całego.                 
I musieliśmy się na to zgodzić, na te wszystkie zamieszania tych mieszkańców bo 
uważaliśmy, że to jest w dobrym celu. Tutaj bardzo mocno zaangażowali się 
mieszkańcy w to, szczególnie Pani Beata Łuczak nie tylko ona, pozostali również 
sołtysi, włączył się również ksiądz proboszcz tutaj, Pan zastępca również miał w tym 
duży udział zbierania podpisów, które później zostało na tej sesji wręczone wraz z 
apelem, jaki podjęła rada do centralnego portu komunikacyjnego. Trzeba mieć tą 
świadomość, że gdyby nie ta nasze rozpoczęcie walki to pozostałe gminy, czyli mam 
tutaj na myśli Gminy Jarocin, Powiat Jarociński, sąsiadujące z naszymi miejscowościami 
Bielejwo, Zalesie, Roszków usłyszeli o tym i zaczęła się to jakbym powiedział wspólna 
walka o to, aby jednak z tym CPK walczyć, udało się, efekt jest jaki jest. Bardzo często 
miałem kontakt z Panem Kmiecikiem, no i mam ten kontakt do dziś. Była to naprawdę 
robota niemała, nawet została poruszona telewizja, prasa, Sejm, Senat, gdzie mówiono 
o Nowym Mieście, mówiono głośno, posłowie zwracali i pytali o plany, jakie ma CPK 
odnośnie tej inwestycji. Czekamy i od tego czasu przez rok prawie czasu wszędzie 
słychać tylko o CPK. Rozmawiamy, żyjemy tym, przychodzi rok 2022 wrzesień 
odbywają się konsultacje z mieszkańcami, Państwo przypominacie w naszej gminie 
tutaj na tej sali pełna sala mieszkańców nie tylko naszych, z powiatu również 
Jarocińskiego. (…) W maju wreszcie ogłoszono, wybrano najbardziej korzystny wariant 
dla nas, który jest wariantem nazwanym obecnie, b9 wariant hybrydowy, który powstał 
z połączenia wariantu 1,2,3. Wariant, który praktycznie na terenie naszej gminy żadnej 
nieruchomości prywatnej poza gruntami nie rusza. 
Pracujemy dalej, rok 2023 się kończy, tak jak wspomniałem, przyszły warsztaty                      
w Hermanowie i znów mamy problem. Tym razem z S11. Tak jak mówiliśmy, na tym 
spotkaniu było też omawiane, ja też nie byłem na całym. Tutaj radna powiatowa 
głośno, mocno omówiła tą sprawę, Pan zastępca również, że jest to raczej nie do 
przyjęcia dla nas żeby tak po prostu zostawić tą sprawę, że ta droga, o której tutaj 
wspomniał Pan wójt, czyli obecna droga powiatowa od wyremontowanej drogi S11, 
drogi krajowej 11 od tych świateł w stronach Chociczy była drogą ślepą. I dlatego to już 
m.in. ta petycja tutaj, która została wysłana do Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska. 
Mieliśmy nauczkę z CPK z walką o ten wariant. Z tego, co sprawdzałem                                  
w poniedziałek w urzędzie, to mapy z przebiegiem zgodzę się tutaj z Panem zastępcą, 
który mi powiedział, że z tych map nie wynika, jakie to ma być rozwiązanie tak, bo tak 
nie wynika z tego, z tych map, które jesteśmy obecnie w posiadaniu, ale gmina była                
w posiadaniu tych map 7 listopada 2022. 
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(…) 
Może tyle z historii tej ósmej kadencji, na pewno wszystkiego nie powiedziałem, co 
chciałem powiedzieć. Przejdę jeszcze do cyfr. Szanowni Państwo, tak było, dziś jest 
sześćdziesiąta druga sesja Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

W 2023 roku rząd, ze względu na wybory parlamentarne, które miały się odbyć 
na jesień, nasza kadencja miała się skończyć też na jesień, wydłużył kadencję. 
Odbyliśmy w tym czasie 11 sesji nadzwyczajnych, 53 komisje, podjęliśmy 410 i dzisiaj 
było 6 uchwał, czyli 416 uchwał. 
Nastąpiły zmiana składu Rady, w 2020 roku zrezygnowała radna Wiesława, która była 
radnym z okręgu Wolica Pusta, Stramnice, ale że była pandemia w 2020 roku nie 
można było tych wyborów przeprowadzić, czekaliśmy dość długo, bo dopiero w 22 
roku odbyły się wybory uzupełniające. 
W sumie sesja jak dodamy dzisiejszą, to trwały prawie 100 godzin. Po raz pierwszy 
wprowadzona została w ustawie, że rada powołuje ze swojego grona komisję skarg, 
wniosków i petycji, taka komisja również u nas była. Komisja ta miała bardzo wiele 
pracy, musiała rozpatrzyć 23 petycje. Państwo Radni złożyli do dziś dziewięć 
interpelacji. 
Podjęliśmy również dwa apele, nie wspomnę tutaj o stałych posiedzeniach komisji, 
czyli o wspólnych posiedzeniach to nie będę mówił. Posiedzenia komisji rewizyjnej, 
w tym w tej kadencji były 23. To może tyle z liczb. To teraz przyjdę jeszcze                                
do podziękowań”. 

Przewodniczący serdecznie dziękował Radnym za współpracę, Pani Agnieszce                 
i Panu Stefanowi, i Panu Przemysławowi, Ochotniczym Strażom Pożarnym,                                          
wszystkim szeregowym pracownikom z ośrodka pomocy społecznej, centrum usług 
wspólnych czy biblioteki, domu kultury czy szkół. Przewodniczący dziękował panu 
Wójtowi za 13 lat współpracy, pani Sekretarz, ani Skarbnik oraz pracownicom biura 
rady.  
 Następnie przewodniczący wraz z Panam Wójtem złożył na ręce radnych 
podziękowania pisemne.  
 
Ad 15) Wolne głosy i wnioski. 

Sołtysi w wolnych głosach i wnioskach poruszyli tematy remontu dróg.  
 
Ad 16) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18:00 Przewodniczący zamknął LXII Sesję Rady Gminy. 
 
 
         Protokołowała               Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak            /-/Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał. 


